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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2013. szeptember 11.-én 
megtartott, nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 Ivánszki Miklósné képviselő 
  Kollár András képviselő 
  Cselovszki László alpolgármester 
  Katymári László képviselő 
  Komjáthi Gábor képviselő 
 
Hrncsjár Mihályné polgármester köszönti a képviselő-testületi tagokat, és a jegyzőt. A 
jelenléti ív alapján megállapította, hogy a képviselő-testületi ülésen 6-fő jelen van, így a 
képviselő-testület határozatképes, és az ülést megnyitja. 
 
Jegyzőkönyv-hitelesítőknek javasolja Ivánszki Miklósné Katymári László képviselőket, 
akiket a Képviselő-testület egyhangúlag elfogadott. 
 
Ezek után a polgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjaira. 
 
 
 

1.) Az Önkormányzat 2013.évi költségvetésének módosítása 
2.) Az Önkormányzat 2013. I. félévi gazdálkodásának 

értékelése 
3.) A közös hivatal I. félévi gazdálkodásáról szóló beszámoló 
4.) Helyi szociális igazgatási feladatok ellátása 
5.) Összegző gyepmesteri jelentés 
6.) A közterületek filmforgatás célú hasznosításáról szóló 

rendelet tervezet megtárgyalása, és elfogadása 
7.) A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok 

igénybevételéről, valamint a fizetendő térítési díjakról 
szóló rendelettervezet megtárgyalása, és elfogadása. 

8.) Tájékoztató a „Szeretlek Magyarország” elnevezésű 
programsorozatban történő részvétel lehetőségéről. 

9.) A 10. „Haluskafesztivál” megrendezésével kapcsolatos 
feladatok megbeszélése. 

10.) Egyebek 
 
  
  

 
 
A képviselő-testület a napirendet, egyhangúlag elfogadta. 
 

1.) Az Önkormányzat 2013.évi költségvetésének módosítása 
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Hrncsjár Mihályné: 

Az írásos előterjesztést valamennyien megkapták, amennyiben van kérdés, vagy hozzászólás, 
arra szívesen válaszolunk. 
 
Ivánszki Miklósné: 

Elolvastuk, megértettük, szerintem fogadjuk el. 
 

Vanyarc Község Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazattal megalkotta a 
8/2013. (IX.13.) számú önkormányzati rendeletét Vanyarc Község Önkormányzat 

képviselő-testületének 2/2013. ( III. 8.) Az Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló 
rendeletének módosításáról 

 
( A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 

2.)Az Önkormányzat 2013. I. félévi gazdálkodásának 
értékelése 

 
 

 
Hrncsjár Mihályné: 

Az anyagot szintén megkapták, melyből kiderül, hogy a féléves felhasználás bevételi és 
kiadási része is körülbelül megfelel az időarányos felhasználásnak. 
Amennyiben van kérdés, vagy hozzászólás, úgy azt tegyék meg. 
Amennyiben nincs, úgy kérem, fogadjuk el a féléves gazdálkodásról szóló beszámolót. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 

Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
116/2013.( IX. 11) számú képviselő-testületi határozata: 
 

1./ Vanyarc Községi Önkormányzata Képviselő-testülete az előterjesztésnek megfelelően 
változatlan tartalommal elfogadja az önkormányzat I. félévi gazdálkodásáról szóló 
beszámolót. 
            Határidő: azonnal 
 Felelős: polgármester, jegyző 
 
 

3.)A közös hivatal I. félévi gazdálkodásáról szóló beszámoló 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 

A féléves gazdálkodásról szóló beszámolónak ugyan része a közös hivatal gazdálkodása, de 
úgy gondoltuk, hogy erről külön beszámolót is készítünk, melyet mindhárom testület 
megtárgyalhat.  
Az írásos anyag önök előtt van, amennyiben nincs kérdés, vagy hozzászólás, úgy javaslom az 
elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
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Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 

117/2013.( IX. 11) számú képviselő-testületi határozata: 
 

1./ Vanyarc Községi Önkormányzata Képviselő-testülete az előterjesztésnek megfelelően 
változatlan tartalommal elfogadja a Vanyarci Közös Önkormányzati Hivatal I. félévi 
gazdálkodásáról szóló beszámolót. 
            Határidő: azonnal 
 Felelős: polgármester, jegyző 
 
 

4.)Helyi szociális igazgatási feladatok ellátása 
 

Várnai Ildikó: 

Mivel a munkatervben szerepel ennek a napirendi pontnak a megtárgyalása, ezért egy rövid 
összefoglalást készítettem a Járási Hivatalok felállítását követően helyben maradó szociális 
igazgatási feladatokról. Amennyiben van kérdés, úgy arra válaszolok. 
 
Katymári László: 

Összességében történt-e lényeges változás? 
 
Várnai Ildikó: 

Nálunk egyértelműen nem! A nagyobb számban előforduló ügytípusok továbbra is a helyi 
önkormányzatnál maradtak. Ez városokban, vagy nagyobb településeken jelentett talán 
könnyebbséget. 
 
Hrncsjár Mihályné:  

Ha nincs több hozzászólás, javaslom, fogadjuk el a tájékoztatást. 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 

Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
118/2013.( IX. 11) számú képviselő-testületi határozata: 
 

1./ Vanyarc Községi Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja a szociális igazgatási 
feladatokról szóló tájékoztatást. 
            Határidő: azonnal 
 Felelős: polgármester, jegyző 
 

5.) Összegző gyepmesteri jelentés 
 
Várnai Ildikó: 

A gyepmester arról tájékoztatott, hogy október végén, november elején jut majd el oda, hogy 
a településen valamennyi ebet nyilvántartásba tudunk venni. Akkor már csakolyan ebek 
lesznek itt, akik oltva és chippel ellátva, megfelelő oltási könyvvel rendelkeznek. 
A jelentésben minden eddigi tevékenységéről beszámolt. 
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6.) A közterületek filmforgatás célú hasznosításáról szóló 
rendelet tervezet megtárgyalása, és elfogadása 

Várnai Ildikó: 

A rendelet megalkotására jogszabály kötelezi az önkormányzatokat. A tervezet önök előtt 
van, amennyiben nincs kérdés, vagy hozzászólás, úgy kérem, fogadják el. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

A rendelettervezet Önök előtt van. A törvény előírásai alapján rendeletalkotási 
kötelezettségünknek eleget kell tennünk ebben a témában. Kérem, ha nincs kérdés, vagy 
hozzászólás, akkor fogadjuk el a rendeletet. 
 

Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen szavazattal megalkotta a 
9/2013. (IX. 13.) önkormányzati rendeletét a közterület filmforgatási célú 

hasznosításáról. 
 

( A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 

7.) A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok 
igénybevételéről, valamint a fizetendő térítési díjakról szóló 
rendelettervezet megtárgyalása, és elfogadása. 

  
Várnai Ildikó: 

A Vanyarci családsegítő és gyermekjóléti szolgáltatási társulás, társulási megállapodásában 
Vanyarc település került megjelölésre, mint a társulás gesztora. Ezért a Vanyarci 
Önkormányzat jogosult rendeletet alkotni a társulásban ellátott feladatokra vonatkozóan, azok 
igénybevételéről, valamint az szolgáltatásokért fizetendő térítési díjakról. 
Mivel a családsegítés, és a gyermekjóléti szolgáltatás is ingyenesen vehető igénybe, ezért 
mindössze ennek a rendeleti formában történő elfogadása, a testület feladata. 
A rendelettervezet önök előtt van, ha van kérdés, akkor ara válaszolok. 
 

Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen szavazattal megalkotta a 
10/2013. (IX. 13.) önkormányzati rendeletét A személyes gondoskodást nyújtó 

ellátásokról, azok igénybevételéről, valamint fizetendő térítési díjakról. 
 
( A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 

7.) Tájékoztató a „Szeretlek Magyarország” elnevezésű 
programsorozatban történő részvétel lehetőségéről. 

 
Hrncsjár Mihályné: 

Lehetőségünk nyílt csatlakozni a „Szeretlek Magyarország „elnevezésű programsorozatba 
bekapcsolódni, és talán sikerül pályázati összeghez is hozzájutni a program megrendezéséhez. 
Mivel a pályázat benyújtási határideje megelőzte a testület ülését, ezért úgy gondoltuk, hogy a 
pályázatunkat megírjuk és beadjuk, és utólag kérjük a testület hozzájárulását. Amennyiben 
nem értenek vele egyet, akkor még van lehetőség a visszavonásra. A pályázható összeg a 
pályázó település lakosságszámához van igazítva, így nekünk 250. 000 forint az elnyerhető 
összeg. 
Mivel úgy is sokszor elhangzott az , az igény, hogy a „Haluskafesztivál” folklór jelegétől 
eltérő falunapot is kellene rendeznünk, így erre most lenne lehetőségünk. A programnak annyi 
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lenne a lényege, hogy szeptember 29.-én a programban résztvevő összes településen este 21 
óra 30 perckor egyszerre gyújtanak egy nagy tábortüzet.  
2 napos rendezvényre gondoltunk, ahol szombaton mazsorett csoport felvonulás, hastáncos, 
latintáncosok fellépését követően este sztárvendég lépne fel, majd utána a szabadtéri színpad 
előtt lehetne még táncolni. Vasárnap délután főleg családi programokat tartanánk. A gyerekek 
készítenének madáretetőket, tanári segítséggel, az óvodások, pedig cinege cipőt csinálnak 
majd a madáretetők mellé. Az elkészített kiscipőket, és madáretetőket természetesen haza 
vihetnék. Vasárnap este pedig közösen Vanyarcon is meggyújtanánk a tábortüzet. 
 
A képviselő-testület 4 igen és 2 nem szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 

Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
119/2013.( IX. 11) számú képviselő-testületi határozata: 
 

1./ Vanyarc Községi Önkormányzata Képviselő-testülete csatlakozik a „Magyarország 
szeretlek” programsorozathoz, és megrendezi a „Nyárvégi falusi vigalom” elnevezésű 
rendezvényét 2013. szeptember 28.-án és 29.-én 
 
            Határidő: szeptember 29. 
 Felelős: polgármester 
 
Várnai Ildikó: 

Katymári László képviselő Úr, a kormányhivatalhoz fordult képviselői jogosítványainak 
korlátozása miatt. Véleménye szerint a rendkívüli ülések gyakorisága miatt nem tud 
kellőképpen megalapozott döntéseket hozni, mert nem tud felkészülni megfelelő módon a 
testület üléseire. Különösen olyan, telefonon összehívott rendkívüli ülés esetében, amikor az 
ülést megelőzően nem küldenek a napirendi pontokról szóbeli, vagy írásbeli tájékoztatást. A 
kormányhivataltól a mai napon kaptunk, egy levelet melyben javaslatot tesznek a 
bejelentésben foglalt panasz elkerülhetőségére.  
A kormányhivatal levelét kiosztottam, mert a javaslatot a testület köteles megtárgyalni, és 
arról döntést hozni. A mennyiben úgy gondolják, hogy ezen az ülésen tudnak ebben döntést 
hozni akkor erre is van lehetőség, de, ha úgy gondolják, akkor a következő ülésükön újra 
tárgyalhatják. 
Annyit szeretnék még mondani, hogy a magam részéről, minden olyan ülésről készült 
jegyzőkönyvre, ami nem az éves munkatervben meghatározott időpontra van összehívva, 
valóban azt írom, hogy rendkívüli ülés, de ezekre az ülésekre az összehívás során 
ugyanazokat a szabályokat alkalmazzuk, mint a munkaterv szerinti ülésekre. Ezentúl 
valamennyi ülés nyílt ülésként kerül jegyzőkönyvezésre, amire a meghívó, és a testületi anyag 
legalább 5 nappal az ülést megelőzően kiküldésre kerül. Volt ugyan sürgősséggel összehívott 
ülés, amit a polgármester asszony telefonon hívott össze, de ez azért nem jellemző. A javaslat 
arról szól, hogy rendkívüli ülést kizárólag halaszthatatlan, sürgős döntést igénylő kérdések 
esetében hívjon össze a polgármester asszony. 
 
Cselovszki László:   

Rendkívüli ülés összehívásának rendkívüli oka van. Ebben az évben talán egyszer hívott 
össze a polgármester asszony telefonon másnapra ülést, ha jól emlékszem az esélyegyenlőségi 
program elfogadására, a határidő miatt. 
Szerintem ilyen lesz még máskor is, de részemről elfogadom a javaslatot.  
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Hrncsjár Mihályné: 

Szerintem a javaslatot fogadjuk el. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 

Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
120/2013.( IX. 11) számú képviselő-testületi határozata: 
 

1./ Vanyarc Községi Önkormányzata Képviselő-testülete a Nógrád Megyei Kormányhivatal 
Törvényességi Felügyeleti Főosztályának levelében foglalt javaslatot megtárgyalta, azt 
elfogadja, és vele egyetért. 
 
            Határidő: azonnal 
 Felelős: polgármester 
 

8.) A 10. „Haluskafesztivál” megrendezésével kapcsolatos 
feladatok megbeszélése. 

 
Hrncsjár Mihályné: 

Szombaton már itt a 10. „Haluskafesztivál” Véleményem szerint a feladatokat megbeszéltük, 
már csak az időjárással kellene kiegyeznünk, de reméljük, hogy nem esik az eső.  
Pontosan nem tudom, hogy hány csapat jelentkezésére került sor eddig, de még új jelentkezők 
is jöhetnek. Minden az elmúlt években megszokott rend szerint történik. A vendégek a 
fesztivált, támogató jegy vásárlásával támogathatják, és a jegyükkel bármely csapat haluskáját 
megkóstolhatják. A legkisebb támogatói jegy ára 500 forint. Természetesen, amelyik 
csapatnál a jegyet haluskára váltják, az a csapat a jegy leadásakor, a támogatási összeg 70%-át 
megkapja az önkormányzattól, hiszen a haluska előállításhoz alapanyag szükséges. A 
csapatok általában civil szervezetek, vagy egyesületek, vagy nemzetiségi önkormányzatok, 
így a támogatás tovább adásának nincs akadálya.   Pénteken már minden segítségre 
szükségünk van, úgyhogy kérem, aki csak teheti, jöjjön már pénteken. A fesztiválra pedig 
valamennyi képviselőt és családjaikat is szeretettel várjuk.  
 
 A képviselő-testület 6 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 

Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
121/2013.( IX. 11) számú képviselő-testületi határozata: 
 

1./ Vanyarc Községi Önkormányzata Képviselő-testülete 2013. szeptember 14.-én megrendezi 
a 10. „Haluskafesztivált”. A fesztivál támogatására a látogatók támogatói jegyet 
vásárolhatnak. A támogatói jegy összege 500 forint. A jegy árából 70% támogatást az 
önkormányzat annak a civil szervezetnek, vagy egyesületnek támogatásként átad, amelynek 
csapata a támogató jegy átadása ellenében haluskával vendégeli meg a támogatót. 
 
            Határidő: folyamatos 
 Felelős: polgármester 
 
Komjáthi Gábor: 

Mielőtt továbbmennénk, én szeretném megindokolni a döntésemet a falusi vigalommal 
kapcsolatban. Azt gondolom, hogy néhány százezer forint támogatásért most a falu részesévé 
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válik a jövő évi választási kampánynak. Tudom, hogy pénzt kap a falu, a rendezvényre, de én 
ilyen áron nem támogatom. 
 
Cselovszki László: 

Én nem mondok véleményt, még ha lenne is, én azt látom, hogy támogatást kapunk, és ezt 
nem szabad visszautasítani. 
Mielőtt az ülést bezárnánk, szeretném még egyszer feltenni a kérdést, hogy mi lesz a téli 
tüzelőkkel. Mint azt már tudják az osztható fánk elfogyott. Még mindig lenne lehetőség 
értékesíteni azt a famennyiséget, ami a patakmeder körül kitermelhető. Volt egy ajánlat 
miszerint ha a testület hozzájárul a kitermeléshez, akkor 600.000 forint kézpénzt, és 50 m3 
keményfa lenne felajánlható a kivitelező részéről. Kérdezem, hogy foglalkozunk-e ezzel, vagy 
továbbra is hagyjuk ott a fát, és várjuk, meg míg kőolaj lesz belőle, vagy simán ellopják. 
Hrncsjár Mihályné:  

Ebben most nem fogunk tudni dönteni, mert nem ismerjük a kivitelező konkrét ajánlatát, vagy 
hogy egyáltalán kell-e még neki. Véleményem szerint ebben az évben Vanyarcnak is be kell 
adnia a pályázatát szociális tűzifa igénylésére. 
 
Több napirendi pont nem lévén a polgármester megköszönte a részvételt, a nyílt ülést bezárta 

 
k.m.f. 

 
 Hrncsjár Mihályné Várnai Ildikó 
 polgármester jegyző 
 

Jegyzőkönyv-hitelesítők: 
 

Ivánszki Miklósné.                Katymári László 
       képviselő                    képviselő 


